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DOZORČÍ RADA 

ČESKÉ RUGBYOVÉ UNIE 

Zápis z jednání DR dne 15. května 2023 

 

Místo jednání: zasedací místnost, Stadion Markéta 

Přítomni:  

 za Dozorčí radu: Vrátníčková Linda (LV), Iž Josef (JI) a Linhart Aleš (AL) 

 za Disciplinární komisi: Bredlerová Radka (RB), Miřácký Vladimír (VM - online) a Kintr 

Tomáš (TK) 

 za Sportovně-technickou komisi:  Frydrych David (DF) 

 za Legislativní komisi: Surga Ondřej (OS) 

 za Metodickou komisi: Vacek Filip (FV) 

 za sekretariát ČSRU: Myšák Pavel (PM) a Boháček Jiří (JB, zapisovatel) 

 

Nepřítomni: zástupce Sboru rozhodčích. 

 

 

Projednávané body: 

1. Jednání bylo svoláno na popud Dozorčí rady (DR), která se v současné době cítí zahlcena 

odvoláními proti rozhodnutím Disciplinární komise (DK). Účelem schůzky bylo 

identifikovat způsoby, kterými by bylo možné množství případů odvolání redukovat. 

2. Účastníky byly diskutovány možné příčiny zvýšeného počtu odvolání například: 

a. Relativně kratší soutěže, kdy zastavení závodní činnosti na tři utkání je v 

praxi významná část sezóny. 

b. Snaha o zvýšení bezpečnosti a s tím související přísnější postihy případů, kdy 

je ohrožena - byť neúmyslně - hlava hráče. 

c. Způsob trestání, kdy se závodní činnost zastavuje na určité kalendářní 

období, ne na určitý počet zápasů (hráč, jehož klub má “b” tým tak přijde o 

vyšší množství utkání; diskutována možnost vztáhnout zastavení činnosti 

pouze pro soutěž, ve které k provinění došlo). DK zohledňuje u hráčů 
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všechny zápasy (tedy i za “b” tým), ke kterým by provinilec mohl nastoupit 

nebýt uloženého trestu. DK v souvislosti s IS řeší, zda by ukládání trestů bylo 

možné nově ukládat pouze na utkání a nikoli na od-do čl. 28 DŘ. 

3. Práci DK, případně DR při odvolání by ulehčily následující kroky: 

a. Kvalitní záznamy z utkání (více kamer, vyšší rozlišení, povinnost záznamu). 

b. Snížení spodních hranic trestů (dle TK již nyní DK tresty uděluje takřka 

výlučně ve spodní polovině rozsahu trestního sazebníku). 

c. Detailnější a strukturovanější popisy incidentů od hlavních rozhodčích - 

vzorem by mohly být posudky od Raymonda Burnarda a Tomáše Tůmy. 

d. Větší aktivita klubů v prvoinstančním řízení (tj. aktivně se k posuzovaným 

prohřeškům vyjadřovat ještě před tím, než DK vydá rozhodnutí) - v této věci 

napomůže zprůhlednění procesu skrze jeho integraci do Informačního 

systému ČSRU. 

e. Umožnění rozhodčím přehodnotit svůj verdikt (FV zmínil příklad z Afriky, 

kde byl zaveden institut oranžové karty; případně možnost během přípravy 

zprávy o karetním trestu názor přehodnotit a neposlat hráče, který obdržel 

červenou kartu, do disciplinárního řízení. 

f. Edukovat kluby o tom, jak institut odvolání k DR funguje (například, že je 

zapotřebí doložit nové skutečnosti). 

g. Podmínit odpuštění části trestu hráče výkonem role rozhodčího. 

h. Snížit administrativní zátěž související s reportováním žlutých karet. 

i. DR doporučila rozšíření DK o dva nové členy. Dle DK je však současný 

počet členů dostatečný. 

4. Z jednání vzešly následující úkoly: 

a. vypracovat leták pro kluby informující o postupu při odvolání proti trestu / 

PM 

b. vyzvat kluby k vyšší aktivitě během prvoinstančního řízení / PM 
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c. připravit pro podzimní část sezóny disciplinární modul (tj. reporting karet ze 

strany rozhodčích) v Informační systému ČSRU / JB & RB 

d. vyzvat rozhodčí ke strukturovanějšímu vypisování reportů karetních trestů / 

Tomáš Tůma 

e. vyzvat STK, aby začlenila povinnost pořizovat záznamy v seniorských 

soutěžích / PM & JB 


